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Bebalzsamozták 
Wolff Károly holttestét 
Budapest, julíue 24. Tegnap délután Buda-

pestre szállitottfíJc a Csopakon elhunyt Wolff 
Károly holttestét. A holttestet beszentelték, 
majd Budapesten a Rókus-kérházban bebalzsa-
mozták. 

A városháza udvarán lesz a gyászszertartás. 
A halottat Szendy Károly polgármester és 
Csilléry András búcsúztatja el. A gvászmenet 
a Városház-uccán, Szervita-téren. Petőfi Sán-
dor-uccán, Apponvi-téren. Erzsébet-hidon át 
halad a farkasréti temető felé. Útközben né-
hány pillanatra meg fog állani Wolff Károlv 
lakóhelye előtt. 

Wolff Károlv holtteste a gvászdrapériával 
bevont Belvárosi templomban fekszik, onnan 
viszik el szombaton délután a. városháza ud-
varára., hogy délután 5 órakor megkezdődhes-
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Fehér cipők, szandálok és az összes nyári cipők igen olcsón. 

E g y e s p á r o k f é l á r o n . 

H A - H A Cipőáruház S»»«^ 
sék az utolsó szertartás 

A kormányzó megbízásából dr. Uray István 
államtitkár, a kabinetiroda főnökhelvettese 

részvéttáviratot intézett a megboldogult fiá-
hoz, Wolff Károlvhoz. a fővárosi közkórhá-
zak igazgatójához. 

Néhány nap múlva életbelép 
a paprlkarendelet 

Központi monopólium; külön szövetkezet Szegeden és Kalocsán 

(A Délmagyarország munkatársától.) Teg-
nap megírtuk, hogy a földmüvelésügyi minisz-
ter csütörtökön délelőttre értekezletre hívta 
össze Szeged város, a kamara, a termelők, ki-
keszitők és kereskedők képviselőit az uj pap-
rikarendelet végrehajtási utasításának megbe-
szélése tárgyában. Már a meghívásnak ebből a 
tormájából kétségtelenül megállapítható volt, 
hogy a minisztérium a rendelet életbelépteté-
sét és a monopóliumot befejezett ügynek te-
kinti s csak a keresztülvitel módozatai tekin-
tetében kivánja meghallgatni az érdekeltek vé-
leményét. 

Értesülésünk szerint a minisztérium a kalo-
csai érdekelteket külön értekezletre hivta meg 
s a vélemények egybevetése után fog a rende-
let és végrehajtási utasítása végleges formá-
jában megszövegeztetni 

A szegedi érdekeltek ülésén A n t a l f f y mi-
niszteri tanácsos elnökölt, aki Ú j h e l y i és 
R á d a y miniszteri tanácsosok nyugalomba-
vonulása óta a növénykisérleti ügyek és a 
paprikatermelési ügyek vezetését látja el. Mel-
lette a rendelet egyes intézkedéseit és a tervbe-
vett átmeneti intézkedéseket G r e n z e r Béla 
kisérletügyi igazgató ismertette. Mindketten 
hangsúlyozták, hogy a monopólium életbelép-
tetése egyrészt a termelők érdekében, másrészt 
a kivitel fokozása céljából történik. Közölték, 
hogy a földművelésügyi miniszter a rendeletet 
már az uj szezon előtt életbe akarja léptetni; 
ezért sürgős a végrehajtási utasítás letárgya-
lása. Bejelentették, hogy az összes kívánalma-
kat jegyzékbe foglalják és döntés végett bemu-
talják a miniszternek. 

A rendelet és végrehajtási utasítása 
az elfogadható módosítások figye-
lembevételével néhány napon belül 

meg fog jelenni. 

kérdési intézett az Tudósítónk tegnap este 
értekezleten résztvett 

dr. Tonelli Sándor kamarai fó-
titkárhoz, 

aki a következőket mondotta: 
— Az értekezleten elvi kérdésekről már szó 

sem esett, mert ezeket a földművelésügyi mi-
nisztérium eldöntöttnek tekintette. Magam ré-
széről csak álláspontunk megvilágítása érdeké-
ben jelentettem ki a kamara nevében, hogy mi 
más módon, 

monopólium nélkül szerettük volna 
a kitűzött célokat elérni. 

Egyebekben természetesen a többiekkel együtt 
résztvettem a rendeletnek és végrehajtási uta-
sításának pontról-pontra való letárgyalásan. 

— Amint a hirlapközleménvekből ismere-
tes, lesz egy helyi szövetkezet Szegeden és egy 
helyi szövetkezet Kalocsán, melyek 

a Budapesten fennálló szövetkezeti 
központ irányítása mellett működ-
nek. Ez a központ a rendeletben 
nincs megnevezve, de mindeneseire 

• Hangya les*. 

Ez a központ köteles a miniszter által meg-
állapítandó átvételi áron minden paprikát be-
váltani és szintén a miniszter által megállapí-
tandó áron a paprikanagykereskedőknek to-
vábbadni. 

— Megállapítható, hogy az eredeti rendelet-
tervezetnek több pontját már maga a minisz-
térium azoknak a kívánalmaknak megfele-
lően módosította, melyek az érdekképvisele-
tek és a sajtó utján elhangzottak, különösen a 
kereskedelem érdekeinek biztosítása tekinteté-

ben történtek bizonyos intézkedések. Más kí-
vánalmakat mi ter jesztettünk elő és nyomaté-
kosan hangsúlyoztuk a szegedi jelzés megtar-
tásának feltétlen szükségességét és a kereske-
delem értékesítő tevékenységének biztosítását. 

— A lefolytatott tárgyalások alapján min-
denesetre nagyon hangsúlyoznom kell, hogy 

azok a fantasztikus reménykedések, 
melyekkel a monopólium egyes 
propagálói a paprikatermelők vá-
gyait felcsigázták, nem teljesitik. 

Nem lesz kétpengős beváltási ár, hanem az 
árat a földmüvelésügyi miniszter a termés-
eredményekhez képest fog.ya megállapítani. 
Azzal ugyanis a minisztérium és a Hangya is 
tisztában van, hogy csak olyan reális árakat 
lehet adni a paprikáért, amelyek arányban 
vannak a termés mennyiségével és a külföldi 
értékesítés lehetőségével. 

— A rendelet megjelenése augusz-
tus legelejére várható. 

Akkor nyomban meg kell alakulni a két szö-
vetkezetnek s ezeknek meg kell teremteni pénz-
ügyi kapcsolatukat a Hangyával. Ez körülbelül 
két-három hetet fog igénybevenni. Erre aa 
időre átmeneti intézkedések történnek. A meg-
levő készletek uj bejelentési és minősítési kö-
telezettség alá esnek. 

Nem hívják össze 
a rendkívüli paprika-közgyűlést 

Imecs főispán a rendeletről 

(A Bélmagyarország munkatársától.) Back 
Károlv törvényhatósági bizottsági tag ég öt-
ven városatya társa — mint jelentettük — a 
napokban közös beadványt, intézett dr. vitéz 
Imecs György főispánhoz, akitől rendkívüli 
közgyűlés összehívását kérte a paprikaügyben. 
Bejelentette a főispánnak, hogv abban az eset-
ben. ha a rendkvüli közgyűlés összehívására 
vonatkozó beadvány nem felelne meg a törvény 
j'ui'iuai rendelkezéseinek és a főispán emiatt 
nem hívhatná egvbe a törvényhatósági bizott-
ságot. a beadvánv aláírói hailandók arra. is. 
hogy a törvénv rendelkezéseinek megfelelően a 
polgármesteri hivatalban aláírják újból a ké-
relmüket. 

A földművelésügyi minisztériumban időköz-
ben megkezdték a rendelet kiadásának előké-
szité.-vl és az érdekeltek képviselőinek raeg-
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hallgatását. Dr. Tóth Béla polgármesteriig 
lyettes, valamint az érdekeltségek képviselői 
felutaztak Budapestre, hogv a minisztérium-
mal közöljék a rendelettervezettel kapcsolatos 
észrevételeiket. Dr. vitéz Imecs György főj 
ispán ez/ol kapcsolatban most a következő 
nyilatkozat közlésére kérte fel a Délmagyaror-
szág&t: 

ismeretes, hogv a paprikarendelet elvi 
szabályozása a 14-én tartott miniszter-
tanácson megtörtént. A rendelet, részle-
tes kidolgozása folyamatabn van. A mi-
nisztérium törvényelőkészítő osztálya as 
eltelt időt arra használta fel. hogv az 
egyee érdekeltségek álláspontját megis-

merje és értékesitse. Ezért meghallgatta 
már a minisztérium a szegedi és kalocsai 
termelői érdekeltségek képviselőit külön-
külön, majd együttes ülésén. Gondosko-
dás történt arról is, hogv a^ paprika 
vegyvizsgáló állomások szakértői is ki-
fejthessék álláspontjukat ugiy a szegedi, 
mint a, kalocsai állomások részérőL A! 
mai nap folyamán pedig a kikészitői éa 
kereskedői érdekeltségek újbóli meghallga-
tására kerül a sor. Ekképen mindenben 
elégtétetett az abbeli ígéretnek, hogv. 

a rendelet kibocsátása előtt minden érde-
keltség meghallgatásra talál és igv most 
már semmi akadálya, sincs annak, hogy n 
rendelet, a kösdi napokban megjelenhes-
sen. 

— Ennélfogva — folytatja a nyilatko-
zat — feleslegessé vált a törvényhatósági 
bizottságnak esetleges rendkívüli köz-
gyűlésén leendő foglalkoztatása e tárgy-
ban, mert a rendkívüli közgyűlés is csali 
azt óhajtotta volna elérni — az indítvá-
nyozók szerint —. hogv az érdekeltek 
meghallgattassanak. 

A főispán nyilatkozatából megállapítható, 
hog.\ a főispán — feleslegesnek találja a köz-
gyűlés összehívását éss ezért, valószínűleg 
teljesiti a kérelmező városatyák kívánságát« 


